
Z A P I S N I K 
sa 59. sjednice Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport Skupštine Crne Gore, 

koja je održana 11. juna 2015. godine 

Sjednica je počela sa radom u 10:30 sati. Predsjedavala je mr Branka Tanasijević, predsjednica 

Odbora. 

Sjednici su prisustvovali mr Branka Tanasijević, predsjednica Odbora; dr Radosav Nišavić 

zamjenik predsjednice Odbora; kao i članovi: doc. dr Srđa Popović, Rešid Adrović, doc. dr 

Draginja Vuksanović, prof. dr Jelisava Kalezić, doc. dr Branka Bošnjak, Srđan Perić,  .  

Članovi Odbora Saša Pešić, Milan Knežević i Andrija Popović bili su opravdano odsutni.  

Osim članova Odbora, sjednici su prisustvovale i predstavnica predlagača zakona o izmjenama i 

dopunama Zakona o visokom obrazovanju poslanica Snežana Jonica i Mubera Kurpejović, 

generalna direktorica Direktorata za visoko obrazovanje u Ministarstvu prosvjete. 

Predsjednica Odbora mr Branka Tanasijević konstatovala je da Odbor ima kvorum za rad i 

punovažno odlučivanje i otvorila 59. sjednicu Odbora za prosvjetu, nauku, kulturu i sport. 

Za sjednicu je predložen i jednoglasno prihvaćen sljedeći:  

 

DNEVNI   RED: 

 

-usvajanje zapisnika sa 55. i 56. sjednice Odbora. 

 

1. Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o visokom obrazovanju, koji su 

Skupštini Crne Gore dostavili poslanici Srđan Milić i Snežana Jonica. 

2. Utvrđivanje Predloga zakona o dopuni Zakona o visokom obrazovanju.  
 

Odbor je jednoglasno usvojio zapisnik sa 55. i 56. sjednice Odbora 

 

Tačka 1 - Predlog zakona o izmjenama i dopunama Zakona o visokom obrazovanju, koji su 

Skupštini Crne Gore dostavili poslanici Srđan Milić i Snežana Jonica.  

 

Predstavnica predlagača poslanica Snežana Jonica upoznala je članove Odbora sa sadržinom i 

razlozima za podnošenje Predloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o visokom 

obrazovanju. Poslanica Jonica je istakla da se jedna  od ključnih odredaba Predloga zakona odnosi 

na upis sa osnovnih na specijalističke studije. Naime, Predlogom zakona se omogućava da studenti 

kojima nedostaje 16 ECTS kredita za završetak osnovnih studija mogu ostvariti pravo prijave na 

konkurs za postdiplomske specijalističke studije. Predstavnica predlagača je istakla da imajući u 

vidu da diploma osnovnih studija nema vrijednost na tržištu rada, ovakav Predlog zakona je 

neophodan. Poslanica Jonica je naglasila da ta godina dana koju studenti gube, jer ne mogu 

prenijeti ispit na specijalističke studije, znači puno jer u tom periodu student može odustati od 

studija. Ona je naglasila da ta izgubljena godina dana znači dodatne troškove za roditelje studenata. 

Predlogom zakona se predviđa obavezno postojanje dodatnog avgustovskog roka i precizira da se 

u tom roku mogu prijaviti svi ispiti koje student nije položio u redovnim rokovima. Poslanica 

Jonica je istakla da nijesu ujednačena sva pravila studiranja na državnim i privatnim faklutetima 



te da postoje vrlo specifične migracije sa istih, konkretno prelazak studenata sa nezavršenih 

osnovnih studija jednog na specijalističke studije drugog univerziteta. Takođe, Predloženim 

zakonom se predviđa da samofinansirajući student koji ostvari 40 ECTS kredita, u skladu sa 

studijskim programom, ima pravo na studiranje koje se finansira iz budžeta.  

 

Mubera Kurpejović, generalna direktorica Direktorata za visoko obrazovanje istakla je da je 

Ministartsvo prosvjete zauzelo negativan stav povodom pomenutog Predloga zakona. Ministarstvo 

i dalje ima stav da su za upis na specijalističke studije neophodne prethodno završene osnovne 

studije. Kurpejović je kazala da se studentima izašlo u susret da u avgustovskom roku polažu sve 

ispite koje nijesu položili u januarskom i junskom roku, ali se nije moglo dozvoliti polaganje ispita 

koji nijesu prijavljeni. Kurpejović je navela da kad je u pitanju Zakon o visokom obrazovanju 

postoji opasnost da bude prenormiran i da sve što se može propisati Zakonom je već propisano, 

dok su ostali odnosi regulisani jedinstvenim pravilima studiranja koja su ista za sve visokoškolske 

ustavnove u Crnoj Gori. Prelazak samofinansirajućih studenta na finansiranje iz budžeta, na 

predlog Univerziteta, utvrđuje Vlada Crne Gore na početku školske godine. U  tom smislu 

predviđeno je da u slučaju da studenti koji se finansiraju iz budžeta ne zadrže svoj status budu 

zamijenjeni samofinasirajućim studentima, te bi se predloženim odredbama dovelo u pitanje 

finansijsko funkcionisanje Univerziteta.   

 

Poslanica doc. dr Draginja Vuksanović je podsjetila da je određen broj studenata završnih godina 

osnovnih studija sa Univerziteta Crne Gore prešao na specijalističke studije privatnih univerziteta 

upravo iz razloga zaostalih ispita. Poslanica doc. dr Vuksanović je predstavnicu Ministarstva 

prosvjete upitala da li imaju podatke o takvim migracijama sa jednog na drugi faklutet.  

 

Mubera Kurpejović, generalna direktorica Direktorata za visoko obrazovanje je navela da do sada 

nije zabilježena nijedna prijava prelaska studenata sa nesvršenih osnovnih studija jednog na 

specijalističke studije drugog univerziteta. Ukoliko postoje nepravilnosti inspekcija će utvrditi iste 

i sankcionisati sve visokoškolske ustanove koje su prekršile propise, bez obzira na svojinu i 

vlasništvo istih.  

 

Poslanica doc. dr Branka Bošnjak je kazala da ne može podržati ovaj Predlog zakona jer je 

Bolonjski sistem studiranja u Crnoj Gori improvizovan te da bi, za nju, podrška ovom Predlogu 

zakona značila podršku toj improvizaciji. Poslanica doc. dr Bošnjak je ukazala na greške koje 

Univerzitet Crne Gore pravi prilikom sprovođenja Bolonjske deklaracije.  

 

Poslanica Jelisava Kalezić smatra da treba biti oprezan prilikom tumačenja prelaska studenata sa 

jednog na drugi faklutet, te da postoji obaveza da se prilikom prepisivanja sa jednog na drugi 

fakultet sagleda svaki položeni predmet posebno, tj uporedi njihov sadržaj na oba fakluteta te da 

se izjasni o tome da li položeni ispit priznaje u cjelini ili djelimično ili se uopšte ne priznaje.  

Poslanica Kalezić je navela da ne brani privatne univerzitete ali odvijek je postojala prohodnost sa 

jednog na drugi faklutet i ne može se reći da se neko sa državnog na privatni faklutet prepisao uz 

pomoć neke prečice. Poslanica Kalezić je navela da će podržati Predlog zakona ali da je u suštini 

protiv reforme visokog obrazovanja,  te da je u samom startu bila protiv ovakve reforme koja je 

dovela visoko obrazovanje u postojeće stanje.  



Odbor se izjasnio sa tri glasa »za«, četiri »protiv« i jedan »uzdržan«. Predlog zakona o izmjenama 

i dopunama Zakona o visokom obrazovanju nije dobio potrebnu većinu.  

Tačka 2 - Utvrđivanje Predloga zakona o dopuni Zakona o visokom obrazovanju. 

Odbor je utvrdio Predlog zakona o dopuni Zakona o visokom obrazovanju koji će biti stavljen u 

skupštinsku proceduru.  

Sjednica je završena u 11:00 sati.  

Broj: 00-63-11/15-13 / 

  

Za - SEKRETAR ODBORA                                                            PREDSJEDNICA ODBORA 

mr Mirjana Marković                                                                        mr Branka Tanasijević 

 


